

部分特邀演讲嘉宾简介

Greg McCormick, 伊利诺伊州立图书馆馆长

McCormick馆长在图书馆拥有丰富的管理经验。

Yuan Li, 普林斯顿大学图书馆学术交流馆员

Li 负责管理普林斯顿大学图书馆支持学术出版创新和改革的工作，并监督和协调与普林斯顿开放获取政策和普林斯顿机构知识库相关的活动。

Ning Zou, 哈佛教育研究生院古特曼图书馆, 学生学术服务和学习设计副主任

Zou 是图书馆领域的专家，擅长将实用的教学工具和创新理念融入教学和学习。

Eugenia C. Beh, 麻省理工学院图书馆学术交流馆员

Beh 审查图书馆内容许可协议，并作为与供应商合作以扩大对许可资源的访问的关键人物。

James Cheng, 哥伦比亚大学 C.V.斯塔尔东亚图书馆馆长

Cheng 被美国图书馆杂志评为 2008 年推动者之一。2009 年，他获得了美国国务院的富布赖特学者研究奖。他的专业活动和学术著作涉及图书馆信息、图书馆数字化建设、文学和电影研究。

Linda C. Smith 荣誉教授, 伊大信息学院执行副院长

Smith 教授多次荣获图情学界的荣誉和奖励。2010 年获美国信息科学与技术学会颁发的年度荣誉奖，2005 年获 LSAA 奖，2004 年获美国图书馆联合会(ALA)颁发的Beta Phi Mu 奖，2000 年获Isadore Gilbert Mudge— R.R. Bowker 奖，1999 年获美国图情教育协会 (ALISE)颁发的优秀教师奖，1998 年获伊大研究生学院颁发的杰出指导奖等多项图情领域的荣誉和奖项。

J. Stephen Downie, 伊大信息科学学院教授及研究副院长

Downie 博士是伊利诺伊州 HathiTrust 研究中心 (HTRC) 的联合主任，还是由 Andrew W. Mellon 基金会资助的学术分析+数据胶囊 (WCSA + DC) 项目工作集创建的首席研究员。

Lian Ruan 阮炼, 伊利诺伊消防服务培训学院图书馆馆长, 国际合作项目负责人

Ruan博士创立了伊州消防服务培训学院图书馆，也是伊州唯一火灾科学图书馆。美国华人图书馆员协会主席 (2015/16)及国际消防图书馆协会执行委员会主席，并在伊利诺伊州州立图书馆理事会、伊利诺伊图书馆联盟协会等任职，获得了一系列资金支持并多次获得表彰。自 2005 年起，与中美图书馆合作者一起成功组办中国图书馆员学术交流项目并参与组织多项中美图书馆合作项目。

Anne Craig 伊利诺伊学术与研究图书馆执行董事 (CARLI)

CARLI拥有130个成员图书馆，并运营I-Share综合图书馆系统，该系统作为88个CARLI成员图书馆的在线公共目录。。在I-Share数据库中包含 9M 独特的书目记录和 23M 的项目。Craig 在书库管理，IT 和数字图书馆项目上有丰富的经验。Craig 也是 ILEAD U 项目的成员。

Sandi Caldron, 伊大图书馆研究数据馆员

Caldron的研究兴趣包括数据恢复、数据可视化以及为课堂使用策划研究数据集。她之前在普渡大学图书馆的数据存储库工作，负责策划各种类型的数据集。

Lisa Janicke Hinchliffe, 伊大图书馆教授/研究和教学专业发展协调员

Lisa 还是伊大信息科学学院的附属教员。在伊利诺伊州，她还担任伊大高中图书馆的代理主管、本科图书馆负责人、员工发展和培训代理协调员以及大学图书馆战略规划协调员。

中国图书馆员学术交流项目（以下简称学术交流项目）是由美国伊利诺伊大学厄巴纳-香槟分校（伊大）和高校图书馆协同举办、中国各地图书馆领导和学者共同参与的学术交流项目，至今在伊大成功举办过 16 期中国图书馆员学术交流项目。2024 学术交流项目在此成功经验基础上进一步改进提高，着眼于全球图书馆的发展趋势和挑战，全面介绍代表当今世界一流水平的美国图书馆的最新发展成就，通过主题报告、比较中美案例分析、学术交流、实践交流等方式，寻求解决中美图书馆共同面临问题的方案与对策。项目尤其有利于担任领导角色的中国图书馆员，以提高创新型中国高校图书馆领导者的水平为目标，引领和变革 21 世纪中国图书馆的管理理念和服务能力。

伊大图书馆由大约 30 个院系和学科图书馆组成，是美国第二大学术图书馆，也是世界上最大的公立大学研究图书馆。图书馆总共拥有超过 1400 万册藏书和 2400 万件其他收藏，包括电子书、地图、幻灯片、录音带、缩微品、DVD、录像带、激光光盘和视频游戏。信息科学学院（伊州的 iSchool）拥有美国排名第一的 LIS 项目，计算机科学系也在全美和世界排名领先。伊州的多类型图书馆区域系统历史悠久，在全美起步领先。美国常青藤联盟拥有世界一流的学校和图书馆，藏书丰富，服务系统领先，信息技术和管理理念超前，其成功的业绩全美显著，堪称典范。学术交流项目在此优良的环境中良性发展，得天独厚的条件是其成功的重要保证。

2024 学术交流项目采用多种生动灵活的形式，通过报告、讲座、讨论、小组作业、实践交流等活动营造启发式、参与式和智力型的学术氛围，引领学员对项目主题进行探索与思考。学术交流项目以 16年学术交流项目的成功运作为基础来达到了更好的预期效果，帮助中国图书馆员加深对美国及世界图情界的认识和理解，更好地把握图情领域的新动态和发展趋势。

2024 学术交流项目主题是“图书馆的先进技术与创新服务”。主要包括以下内容：图书馆领导力培养发展、图书馆管理和服务、新兴技术、数字图书馆、学术出版、学术共享、高校图书馆的挑战和未来等。学员还将在美国一流图书馆进行实践和学术交流活动，并了解美国社会和文化。此外，在访问期间，访问学者将参加 2024 年新兴技术和创新服务国际论坛并做专题学术报告和参加互动交流。

来自不同地区的参与的组织: 目前已有来自 144 个组织的 433 位学者参加过中国图书馆员交流项目(2005—2022), 包括: 北京大学、浙江大学、武汉大学、北京航空航天大学、北京师范大学、北京理工大学、上海大学、上海财经大学、南开大学、中山大学、中国航空工业集团公司、中国航空工业发展研究中心、北京服装学院、北京舞蹈学院、北京林业大学、北京方正阿帕比技术有限公司、北京第二外国语学院、北京交通大学、北京科技大学、北京联合大学、北京工业大学、北京工业职业技术学院、首都医药大学、首都师范大学、华中科技大学、成都体育学院、中国民用航空总局、中国地质大学、中国矿业大学、中华女子学院、中国青年政治学院、中国科学院、中国医学科学院医学信息研究所、中国音乐学院、重庆大学、重庆邮电大学、重庆科技大学、中国传媒大学、大连交通大学、大连理工大学、大连理工大学、敦煌研究院、华东师范大学、华东政法大学、华东理工大学、福建师范大学、广东科技师范学院、广州大学、广州中医药大学、安徽行政学院、安徽师范大学、安徽工业大学、安徽财经大学、杭州师范大学、杭州图书馆、哈尔滨工程大学图书馆、哈尔滨师范大学、河北师范大学、河南财经政法大学、河海大学、淮阴师范学院、华中师范大学、华中科技大学、江苏信息职业技术学院、江苏建筑职业技术学院、江苏师范大学、江苏警官学院图书馆、江苏大学、江西师范大学、嘉兴学院、暨南大学、济宁学院、昆明医科大学、昆明理工大学、兰州交通大学、洛阳光电设备研究所、洛阳光电技术发展中心、南京农业大学、南京医科大学、南京工业大学、南京大学、南京理工大学、南京航空航天大学、南京中医药大学、南京邮电大学、宁波大学、宁波职业技术学院、宁夏医科大学、华北电力大学、东北农业大学、东北林业大学、东北师范大学、西北民族大学、上海海事大学、上海师范大学、上海海洋大学、上海体育学院、上海旅游高等专科学校(上海师范大学旅游学院)、上海视觉艺术学院、山西大学、石河子大学、四川警察学院、四川大学、华南师范大学、华南理工大学、南方医科大学、东南大学、西南大学、苏州大学、太原科技大学、成都飞机设计研究所、中国科学院兰州文献情报中心、解放军医学图书馆、第三军医大学、北京科技大学天津学院、电子科技大学、中国科学技术大学、深圳大学城图书馆、温州医科大学、武汉理工大学、厦门大学、徐州工业职业技术学院、徐州工程学院、扬州市科学技术情报研究所、燕山神学院、云南师范大学、云南大学、浙江理工大学、浙江传媒学院、中南财经政法大学等。

2024年学术交流项目将有 20 多名短期访问图书馆员参加, 为期四周(6月29日-7月27日), 短期学者先在伊大进行学术交流活动和专题研究工作, 该项目的特色之一是学者通过展示自己图书馆的精彩成就来探讨项目进行中提出的研究问题, 用学到的新知识来探索解决方案。在美期间, 学者会参与丰富的学术交流活动在著名高校图书馆里做深度学术研究。学术交流有英文要求, 但伊大为学者同时提供了全程翻译服务以协助学者的研究学习。学术交流活动结束后将为学者们举办结业典礼并颁发伊利诺伊大学项目证书。学者们会参与美东中西世界一流大学及图书馆的学术及研讨交流活动。这些图书馆有国会图书馆, 约翰·霍普金斯大学图书馆、芝加哥大学图书馆, 华盛顿-圣路易斯大学图书馆、哥伦比亚大学图书馆、耶鲁大学图书馆、哈佛大学图书馆、麻省理工学院图书馆、斯坦福大学图书馆、加州大学伯克利分校图书馆等等, 以开阔视野, 加深对美国国情界的理解, 提高自身专业研究、管理及领导能力。

项目费用包括: ①四周学术交流费用 4000 美元, 包括在伊大的吃住行; ②第三方机构协助安排的第三、四周的生活费及美国境内机票等, 美中国际机票费用以实际发生额为准, 可支付人民币。学者必须在 4-5 月办办好签证以确保顺利成行并按期到达伊大。请参阅往届成功举行的中美图书馆员交流项目网址:

<https://www.fsi.illinois.edu/content/international%20programs/China/CLSEP%20overview.cfm>



2005 年香槟 1 期



2006 年香槟 2 期



2007 年香槟 3 期



2008 年香槟 4 期



2009 年香槟 5 期



2010 年香槟 6 期



2011 年香槟 7 期



2012 年香槟 8 期



2013 年香槟 9 期



2014 年香槟 10 期



2015 年香槟 11 期



2016 年香槟 12 期



2017 年香槟 13 期



2018 年香槟 14 期



2019 年香槟 15 期



2022 年香槟 16 期

联系人:

阮炼 图书馆馆长、国际项目负责人
伊利诺伊大学香槟分校
消防服务培训学院
美国伊利诺伊州香槟城戈蒂路 11 号
邮编: 61820

办公室电话: 001-217-265-6107

电邮: lruan@illinois.edu QQ:

1147532092 微信: 012174936559



微信二维码

Program Speakers (Partial List)

Greg McCormick, Director of Illinois State Library

McCormick has rich managerial experience in libraries.

Yuan Li, Scholarly Communications Librarian, Princeton University Library

Li manages the Princeton University Library's efforts to support scholarly publication innovations and reforms, and supervises and coordinates activities related to the Princeton Open Access policy and the Princeton Institutional Repository.

Ning Zou, Associate Director for Student Academic Services and Learning Design, Harvard Graduate School of Education, Gutman Library

Zou is a dedicated professional in the library field, specializing in integrating pedagogically sound tools and innovative ideas into teaching and learning.

Eugenia C. Beh, Scholarly Communications and Licensing Librarian, MIT Libraries

Beh reviews library content license agreements and serves as the point person for working with vendors to expand access to licensed resources.

James Cheng, Director of C.V. Starr East Asian Library, Columbia University

Cheng was named as one of the 2008 Movers and Shakers by the *US Library Journal*. In 2009, he won the Fulbright Scholar Research Award from the United States Department of State. His professional activities and academic works involve in library information, library digitalization construction, literature, and film studies.

Linda C. Smith, Professor Emerita/Interim Executive Associate Dean, iSchool, UIUC

Smith is the recipient of numerous honors and awards in library and information science. She was awarded the 2010 Award of Merit given annually by the American Society for Information Science and Technology (ASIS&T). She is also the 2005 winner of the Library School Alumni Association Distinguished Alumnus Award, the recipient of the American Library Association's (ALA) 2004 Beta Phi Mu Award, the 2000 recipient of the Isadore Gilbert Mudge-R.R. Bowker Award, and the 1999 recipient of the ALISE Award for Teaching Excellence in the Field of Library and Information Science, in addition to other honors and rewards.

J. Stephen Downie, Professor and Associate Dean for Research, iSchool, UIUC

Dr. Downie is the Illinois Co-Director of the HathiTrust Research Center (HTRC), and the Principal Investigator on the Workset Creation for Scholarly Analysis + Data Capsules (WCSA+DC) project, funded by the Andrew W. Mellon Foundation.

Lian Ruan, Head Librarian/Director of IFSI International Programs, Illinois Fire Service Institute, UIUC

Ruan has developed the Illinois State Fire Academy library, the only fire science dedicated library in Illinois. She has served on the Chinese American Librarians Association committees and is President of CALA Midwest Chapter. Dr. Ruan has also served on state and international committees, like the Illinois State Library Advisory Committee, ILLINET Network Advisory Council (INAC), Elected President of Chinese American Librarians Association (2015/2016) and Chair of inFIRE (an international fire library consortium) Executive Committee (2013-). She is the recipient of a series of awards and grants. She has helped organize the Chinese Librarians Scholarly Exchange Program since 2005 in cooperation with partners both in the United States and China. She also organized multiple collaborative Chinese American library projects.

Anne Craig, Executive Director of the Consortium of Academic and Research Libraries in Illinois (CARLI)

CARLI has 130 member libraries and runs the I-Share integrated library system which serves as the online public catalog for 88 CARLI member libraries. The I-Share database contains 9M unique bibliographic records and 23M items. Craig has extensive experience in library management, IT and digital libraries. Craig is also a Member of ILEAD U program.

Sandi Caldron, Assistant Professor, University Library Research Data Librarian

Caldron's research interests include data rescue, data visualization, and curating research datasets for classroom use. She previously worked for the Purdue University Libraries' data repository where she curated a wide variety of datasets.

Lisa Janicke Hinchliffe, Professor and Coordinator for Research and Teaching Professional Development, UIUC

Hinchliffe is an affiliate faculty member at iSchool. At Illinois, she has also served as Acting Head of the University High School Library, Head of the Undergraduate Library, Acting Coordinator for Staff Development and Training, and Coordinator for Strategic Planning in the University Library.

Formed by a partnership between the University of Illinois at Urbana-Champaign (UIUC) and Chinese and American libraries, the Chinese Librarians Scholarly Exchange Program (CLSEP) is an academic scholarly exchange program whose participants include Chinese librarians and scholars. Built on the past 16 years successful Chinese Librarians Scholarly Exchange Programs, CLSEP is developed to focus on the trends and challenges faced by libraries all over the world. It gathers excellent resources from American library and information science fields and presents the latest achievements of American libraries that are among the first-class libraries of the world. CLSEP librarian scholars seek solutions for challenges faced by Chinese and American libraries through reports, case studies, academic communications and field trips. CLSEP is a perfect fit for Chinese academic library leaders and aims to cultivate their abilities, enabling them to be leaders and innovators in the management and services of Chinese libraries in the 21st century.

Comprising about 30 departmental and subject libraries, the University of Illinois Library is the second largest academic library in the U.S. and the largest publicly supported university research library in the world. In total, the library holds over 14 million volumes and 24 million other items, including electronic books, maps, slides, audio tapes, microforms, DVDs, videotapes, laser discs, and video games. The School of Information Sciences (The iSchool at Illinois) is the number one ranked LIS program in the U.S. and the Department of Computer Science is highly ranked in the nation and world as well. The State's multi-type library systems have a long history of accomplishments and serve as a national model. The Ivy League owns the top-class universities and libraries in the world, with great collections, mature service systems, advanced information technology and management strategies.

CLSEP has been designed and developed within an excellent environment to guarantee its success. The 2024 program will carry out various forms of activities including reports, seminars, discussions, group projects and field trips to enhance scholarly exchange and sharing. CLSEP will create a scholarly learning environment of stimulation, participation and intellectualism. Following previous successful programs and meeting the needs of Chinese librarians, the CLSEP will continue to help librarian scholars obtain a deeper understanding of library and information science in the U.S., China and the world and to acquire the latest innovations and trends in library and information science.

The theme for 2024 CLSEP is entitled "Cutting-Edge Technology and Innovative Services in Academic Libraries." The program will cover topics on leadership; library management and services; emerging technologies, digital libraries, scholarly publishing, scholarly commons, challenges and future of academic libraries and etc. Participants will also pay visits to exemplary library buildings, museums and learn American culture. In addition, during the stay, participants will attend and present at the 2024 International Seminar on Emerging Technologies and Innovative Services.

Participating Organizations in Different Regions (Partial List): 433 librarians from the following 144 organizations has attended the CLSEP in Illinois (2005-2022): Peking University, Zhejiang University, Wuhan University, Beihang University, Beijing Normal University, Beijing Institute of Technology, Shanghai University, Shanghai University of Finance and Economics, Nankai University, Sun Yat-sen University, Aviation Industry Corporation of China, Aviation Industry Development Research Center of China, Beijing Clothing Technology University, Beijing Dancing Academy, Beijing Forestry University, Beijing Founder Apabi Technology Limited Company, Beijing International Studies University, Beijing Jiaotong University, Beijing Science Technology, Beijing Union University, Beijing University of Technology, Beijing Vocational & Technical Institute of Industry, Capital Medical University, Capital Normal University, Central China University of Science and Technology, Chengdu Sport University, China Center of Aviation Safety Technology, China University of Geosciences, China University of Mining and Technology, China Women's University, China Youth University for Political Science, Chinese Academy of Science, Institute of Medical Information & Library Chinese Academy of Medical Sciences, China Conservatory of Music, Chongqing University, Chongqing University of Posts and Telecommunications, Chongqing University of Science & Technology, Communication University of China, Dalian Jiaotong University, Dalian University, Dalian University of Technology, Dunhuang Academy, East China Normal University, East China University of Political Science and Law, East China University of Science and Technology, Fujian Normal University, Guangdong Polytechnic Normal University, Guangzhou University, Guangzhou University of Chinese Medicine, Anhui Administrative College, Anhui Normal University, Anhui University of Technology, Anhui University of Finance and Economics, Hangzhou Normal University, Hangzhou Public Library, Harbin Engineering University, Harbin Normal University Library, Hebei Normal University, Henan University of Economics and Law, Hohai University, Huaiyin Normal College, Huazhong Normal University, Huazhong University of Science and Technology, Jiangsu College of Information Professional Technology, Jiangsu Jianzhu Institute, Jiangsu Normal University, Jiangsu Police Institute, Jiangsu University, Jiangxi Normal University, Jiaying University, Jinan University, Jining University, Kunming Medical University, Kunming University of Science and Technology, Lanzhou Jiaotong University, Luoyang Institute of Electro-optical Equipment, Luoyang Opto-Electro Technology, Nanjing Agricultural University, Nanjing Medical University, Nanjing Tech University, Nanjing University, Nanjing University of Technology, Nanjing University of Aeronautics and Astronautics, Nanjing University of Chinese Medicine, Nanjing University of Posts and Telecommunications, Ningbo University, Ningbo Polytechnic Institute, Ningxia Medical University, North China Electric Power University, Northeast Agricultural University, Northeast Forestry University, Northeast Normal University, Northwest University For Nationalities, Shanghai Maritime University, Shanghai Normal University, Shanghai Ocean University, Shanghai University of Sport, Shanghai Institute of Tourism(School of Tourism, Shanghai Normal University), Shanghai Institute of Visual Arts, Shanxi University, Shihezi University, Sichuan Police College, Sichuan University, South China Normal University, South China University of Technology, Southern Medical University, Southeast University, Southwest University, Suzhou University, Taiyuan University of Science and Technology, The Chengdu Aircraft Design & Research Institute, The Lanzhou Branch of the National Science Library, The Medical Library of the Chinese People's Liberation Army, Third Military Medical University, Tianjin College of University of Science and Technology Beijing, University of Electronic Science and Technology of China, University of Science and Technology of China, University Town Library of Shenzhen, Wenzhou Medical University, Wuhan University of Technology, Xiamen University, Xuzhou College of Industrial Technology, Xuzhou Institute of Technology, Yangzhou Sci-tech & Information Research Institute, Yanjing Theological Seminary, Yunnan Normal University, Yunnan University, Zhejiang SCI-TECH University, Zhejiang University of Media and Communications, Zhongnan University of Economics and Law and etc.



2005 Program



2006 Program



2007 Program



2008 Program



2009 Program



2010 Program



2011 Program



2012 Program



2013 Program



2014 Program



2015 Program



2016 Program



2017 Program



2018 Program



2019 Program



2022 Program

2024 CLSEP receives a minimum number of 20 short-term visiting scholars and lasts four weeks from June 29 to July 27, 2024. Scholar participants will reside on U of I campus in the first part of the program concentrating on research projects and scholarly exchange activities. One of the unique features of the program is the requirement for all scholars to showcase their library's top accomplishments and study the issues and questions raised during CLSEP. Scholar participants will evaluate issues, applying the new knowledge and ideas they have gained. During the stay, scholar participants will take part in colorful activities and do in-depth research at the well-known libraries. English language is required while CLSEP will also provide translation services for all activities. At the end of the academic activities, scholar participants will attend a celebration ceremony and be granted a certificate by the University of Illinois. Scholar participants will engage in rich scholarly exchange and communication activities at other first-class libraries and universities, including the Library of Congress, John Hopkins University, Chicago University, Washington University in St. Louis, Columbia University, Yale University, Harvard University, Massachusetts Institute of Technology (MIT), Stanford University, University of California at Berkeley, and etc. in order to strength scholarly exchange, broaden understanding about American academic libraries, increase professional knowledge, management and leadership capabilities.

The costs of CLSEP includes 1) \$4,000 to cover academic exchange activity expenses, including living expenses at U of I; 2) Flight expenses (both International and domestic) charged by third party and living expenses for the last part of the program when doing research at other universities (Chinese RMB is acceptable). Scholar participants are encouraged to get visas by April and May to facilitate the trip and ensure to arrive on time. See more information about the previous successful CLSEP at <https://www.fsi.illinois.edu/content/international%20programs/China/CLSEP%20Overview.cfm>

Contact

Lian Ruan, Head Librarian/Director of IFSI
International Programs
University of Illinois at Urbana-Champaign
Illinois Fire Service Institute
11 Gerty Drive,
Champaign, IL 61820, USA
Phone: 001-217-265-6107
Email: lruan@illinois.edu



WeChat QR Code